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ZAPISNIK 

sa 121. sjednice Odbora za  zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne 

Gore, održane 12. aprila 2016. godine 

     Sjednica je počela u 11 sati.  
 
     Odborom je, na sjednici, predsjedavao poslanik Zoran Jelić, predsjednik Odbora.  
 
     Sjednici Odbora su prisustvovali poslanici, članovi Odbora: dr Halil Duković, Maida 
Bešlić, dr Radosav Nišavić, prim.dr Izet Bralić i Andrija Popović . 
 
    Sjednici Odbora nijesu prisustvovali poslanici, članovi Odbora: Janko Vučinić, dr 

Radovan Asanović , dr Jasmin Sutović i dr Novica Stanić.    

    Na osnovu člana 65 Poslovnika Skupštine Crne Gore, sjednici Odbora je prisustvovao 

poslanik Nikola Gegaj, koji je zamijenio poslanika dr Jasmina Sutovića.   

    U svojstvu predstavnika predlagača zakona sjednici su prisustvovali: Jovo Pajović, 

generalni direktor Direktorata za penzijsko i invalidsko osiguranje i boračku i invalidsku 

zaštitu u Ministarstvu rada i socijalnog staranja, Edina Dešić, generalna direktorica 

Direktorata za tržište rada i zapošljavanje u Ministarstvu rada i socijalnog staranja i Ana 

Leković, savjetnica u Ministarstvu rada i socijalnog staranja.  

     Rad sjednice pratili su akreditovani novinari.  

     Za sjednicu je predložen sljedeći 
 

                                               DNEVNI RED 

1. PREDLOG ZAKONA O DOPUNAMA ZAKONA O PENZIJSKOM I 
INVALIDSKOM OSIGURANJU; 
 

2. PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNI ZAKONA O PROFESIONALNOJ 
REHABILITACIJI I ZAPOŠLJAVANJU LICA SA INVALIDITETOM; 
 

3. PREDLOG ZAKONA O IZMJENI ZAKONA O ZAPOŠLJAVANJU I 
OSTVARIVANJU PRAVA IZ OSIGURANJA OD NEZAPOSLENOSTI.     

  
      Predsjednik Odbora Zoran Jelić predložio je da se, na sjednici, razmotri zahtjev za 
održavanje kontrolnog saslušanja ministra pravde Zorana Pažina, ministra finansija 
Radoja Žugića, ministra odbrane Milice Pejanović- Đurišić, bivšeg ministra unutrašnjih 
poslova Raška Konjevića i rukovodioca Kolegijuma DRI Branislava Radulovića, koji je 
podnio poslanički klub Demokratske partije socijalista, u vezi Izvještaja o reviziji uspjeha 
Državne revizorske institucije Crne Gore „Izdaci iz budžeta Crne Gore za sudske sporove 
po osnovu radnih odnosa”. Članovi Odbora jednoglasno su prihvatili ovaj zahtjev. 
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Prva tačka 
Predlog zakona o dopunama Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju 
  
      Predstavnik predlagača zakona Jovo Pajović (generalni direktor Direktorata za 
penzijsko i invalidsko osiguranje i boračku i invalidsku zaštitu u Ministarstvu rada 
i socijalnog staranja) obrazložio je Predlog zakona o dopunama Zakona o penzijskom i 
invalidskom osiguranju. Naglasio je da se ovim Predlogom zakona propisuje vanredno 
usklađivanje penzija od 1. jula 2016. godine. Takođe, kazao je, da je u skladu sa 
rješenjima propisanim odredbama Zakona o socijalnoj i dječjoj zaštiti, koja se odnose na 
mjesečne naknade ženama, po osnovu rođenja troje ili više djece, bilo potrebno precizirati 
normu o prestanku prava na privremenu naknadu korisnici koja ostvari doživotnu 
mjesečnu naknadu po osnovu rođenja djece. Kazao je da su penzije od 1. januara 2016. 
godine redovno usklađivane za 1, 2%. Dakle, u cilju zaštite materijalnog položaja korisnika 
prava iz penzijskog i invalidskog osiguranja predlaže se, da se izvrši vanredno 
usklađivanje navedenih prava za 3% od 1.jula 2016. godine, a nominalnog iznosa najniže 
panzije za 20%. 
 
       Poslanik Andrija Popović (član Odbora) kazao je da podržava ovakav Predlog 
zakona. Mišljenja je da se vršilo uskladjivanje penzija u poslednje tri godine, taj bi iznos 
bio i blizu 20%. Smatra da je uskladjivanje od 3% malo i da je trebalo predložiti iznos za 
nekoliko procenata više.  
 
      Poslanik prim.dr Izet Bralić (član Odbora) pitao je šta se dešava sa penzijama onih 
korisnica koje su ostvarile i koriste  pravo na doživotnu naknadu po osnovu rođenja troje 
ili više djece a nakon određenog perioda se te naknade odreknu. Da li se korisnicama, 
koje se odreknu doživotne mjesečne naknade, penzije zamrzavaju.  
 
      Predsjednik Odbora Zoran Jelić kazao je da bi najniža penzija nakon ovog 
uskladjivanja iznosila 121 euro.  
 
      Predstavnik predlagača zakona Jovo Pajović (generalni direktor Direktorata za 
penzijsko i invalidsko osiguranje i boračku i invalidsku zaštitu u Ministarstvu rada 
i socijalnog staranja) naglasio je da su Predlogom zakona o dopunama Zakona o 
penzijskom i invalidskom osiguranju propisane dvije norme. Norma o vanrednom 
usklađivanju penzija i norma o usaglašavanju sa Zakonom o socijalnoj i dječjoj zaštiti. 
Kazao je da žene koje su rodile troje ili više djece i ostvarile pravo na doživotnu mjesečnu 
naknadu u slučaju da odluče da se odreknu ovog prava, imaju pravo na usklađivanje 
penzije. Kazao je da u budžetu Fonda penzijskog i invalidskog osiguranja postoji dovoljno 
sredstava za ovu namjenu.  
 
      Poslanik prim.dr Izet Bralić (član Odbora) smatra da Predlog zakona o dopunama 
Zakona o  penzijskom i invalidskom osiguranju nije dovoljno precizan kada je riječ o 
usklađivanju ovog Predloga zakona sa Zakonom o socijalnoj i dječjoj zaštiti - za one žene 
koje ostvare pravo na doživotnu mjesečnu naknadu. Mišljenja je da predlagač zakona 
treba da ,,ugradi'' poseban član s obzirom da se radi o naknadi koju ne poznaje važeći 
Zakon o penzijskom i invalidskom osiguranju. Kazao je da će, ukoliko predlagač ne ukloni 
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navedene nedostatke, podnijeti amandmane na ovaj Predlog zakona. Podsjetio je da, 
kada je bila rasprava o Budžetu za 2016. godinu, sredstva za ovu namjenu nijesu bila 
predviđena.     
 
     Predsjednik Odbora Zoran Jelić kazao je da je dobra vijest da će penzionerima, od 
1.jula 2016. godine, biti povećane penzije.  
 
     Sekretarka Odbora Snežana Kaluđerović predložila je dva amandmana, tehničke 
prirode. Predstavnik predlagača zakona prihvatio je jedan od predložena dva 
amandmana.  Amandman Odbora glasi:  
 
Amandman  
     
U članu 2 Predloga zakona, kojim se u članu 193b poslije stava 2 dodaje novi stav, u 
dodatom stavu riječ ,,rođenje“ zamjenjuje se riječju „rođenja“ a riječi „Zakonom o 
socijalnoj i dječjoj zaštiti“ zamjenjuju se riječima „zakonom kojim se uređuje 
socijalna i dječja zaštita“. 
    Dakle, predstavnik predalagača zakona saglasio se sa amandmanom Odbora pa 
isti, shodno članu 150 stav 3 Poslovnika Skupštine Crne Gore, postaje sastavni dio 
Predloga zakona i o njemu Skupština posebno ne odlučuje.   
 
   Na osnovu rezultata glasanja ( šest glasova “za” ), Odbor je podržao Predlog zakona o 
dopunama Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju i predložio Skupštini da usvoji 
ovaj Predlog zakona. 
 
   Za izvjestioca Odbora, na sjednici Skupštine, određen je poslanik Zoran Jelić, 
predsjednik Odbora. 
 
 
Druga tačka 
Predlog zakona o izmjenama i dopuni Zakona profesionalnoj rehabilitaciji i 
zapošljavanju lica sa invaliditetom 
 
    Predstavnica predlagača zakona Edina Dešić (generalna direktorica Direktorata 
za tržište rada i zapošljavanje u Ministarstvu rada i socijalnog staranja), u uvodnom 
izlaganju, kazala je da je Predlog zakona o izmjenama i dopuni Zakona o profesionalnoj 
rehabilitaciji i zapošljavanju lica sa invaliditetom podnešen zbog njegovog usaglašavanja 
sa Zakonom o upravnom postupku, čija primjena počinje 1. jula 2016.godine. Dodala je 
da se ovim Predlogom zakona vrše dvije izmjene i jedna dopuna.  
 
    Predsjednik Odbora Zoran Jelić kazao je da se ovim Predlogom zakona uvodi 
novina, pa će osobe koje imaju ingerencije za ocjenu preostalih radnih sposobnosti moći 
na pravi način da daju procjenu i usmjere lica sa invaliditetom u kvalitetne programe putem 
kojih će moći da nađu adekvatno zaposlenje.  
 
    Sekretarka Odbora Snežana Kaluđerović predložila je određene amandmane tehničke 
prirode. 
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    Predstavnica predlagača zakona Edina Dešić (generalna direktorica Direktorata 
za trište rada i zapošljavanje u Ministarstvu rada i socijalnog staranja) kazala je da 
će se naknadno izjasniti o predloženim amandmanima. 
   
    Na osnovu rezultata glasanja (sedam glasova “za”), Odbor je podržao Predlog zakona 
o izmjenama i dopuni Zakona o profesionalnoj rehabilitaciji i zapošljavanju lica sa 
invaliditetom, pa predlaže Skupštini da usvoji ovaj Predlog zakona.  
 
    Za izvjestioca Odbora, na sjednici Skupštine, određen je poslanik Andrija Popović, član 
Odbora. 
 
 
Treća tačka 
Predlog zakona o zapošljavanju i ostvarivanju prava iz osiguranja od 
nezapolsenosti 
 
   Predstavnica predlagača zakona Edina Dešić (generalna direktorica Direktorata 
za tržište rada i zapošljavanje u Ministarstvu rada i socijalnog staranja), u uvodnom 
izlaganju, kazala je da je Predlog zakona o zapošljavnju i ostvarivanju prava iz osiguranja 
od nezaposlenosti podnešen radi usaglašavanja sa Zakonom o Upravnom postupku čija 
primjena počinje 1.jula 2016.godine.  
           
   Sekretarka Odbora Snežana Kaluđerović predložila je određene amandmane tehničke 
prirode. 
 
   Predstavnica predlagača zakona Edina Dešić (generalna direktorica Direktorata 
za trište rada i zapošljavanje u Ministarstvu rada i socijalnog staranja) kazala je da 
će se naknadno izjasniti o predloženim amandmanima.  
 
   Na osnovu rezultata glasanja (šest glasova “za” i jedan glas “uzdržan”), Odbor je 
podržao Predlog zakona o izmjeni Zakona o zapošljavanju i ostvarivanju prava iz 
osiguranja od nezaposlenosti, pa predlaže Skupštini da usvoji ovaj Predlog zakona.  
 
   Za izvjestioca Odbora, na sjednici Skupštine, određen je poslanik Izet Bralić, član 
Odbora. 
 
 
Četvrta tačka 
 
     U okviru četvrte tačke dnevnog reda, razmotren je zahtjev za održavanje kontrolnog 
saslušanja ministra pravde Zorana Pažina, ministra finansija Radoja Žugića, ministra 
odbrane Milice Pejanović- Đurišić, bivšeg ministra unutrašnjih poslova Raška Konjevića i 
rukovodioca Kolegijuma DRI Branislava Radulovića, koji je podnio poslanički klub 
Demokratske partije socijalista, u vezi Izvještaja o reviziji uspjeha DRI  „Izdaci iz budžeta 
Crne Gore za sudske sporove po osnovu radnih odnosa”. Članovi Odbora jednoglasno su 
prihvatili zahtjev.  
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     Poslanik Andrija Popović (član Odbora) kazao je da Liberalna partija i on lično 
podržavaju kontrolno saslušanje navedenih lica. Smatra da su se u protekle četiri godine 
iz budžeta Crne Gore odlila velika sredstva za sudske sporove koje država gubi na radne 
sporove. Istakao je da ga veoma interesuje koje poslove obavlja Zaštitnik imovinsko 
pravnih interesa Crne Gore. Uočava se, naglasio je, da je saradnja Zaštitnika imovinsko 
pravnih interesa sa državnim organima veoma slaba i predložio njegovo prisustvo na 
predmetno kontrolno saslušanje. Kazao je da je očigledan nemaran odnos prema 
sredstvima građana. Mišljenja je da je bitno da javnost zna koja su to sredstva jer se ona 
veoma ,,stidljivo” pominju i ako Državna revizorska institucija Crne Gore još od 2009. 
godine ukazuje na konstantan rast sudskih sporova koje država gubi po osnovu radnih 
odnosa.  

     Poslanik prim.dr Izet Bralić (član Odbora) kazao je da Socijaldemokratska partija 
Crne Gore podržava održavanje predmetnog kontrolnog  saslušanja. Smatra da je ovo 
prilika da se na pravi način skrene pažnja na šta se troši ogromna količina sredstava iz 
budžeta. Predložio je da podnosioci zahtjeva za ovo kontrolno saslušanje dostave 
podatke kada su nastali ovi sporovi i ko su bili odgovorni u organima gdje su sporovi 
vođeni. Naglasio je da sredstva koja su bila budžetom planirana nijesu trošena za ono za 
šta su bila namijenjena i da je ostavljena obaveza državi da naknadno isplaćuje troškove 
za sudske sporove. Zaključio je, da država gubi mnogo više novčanih sredstava po ovom 
osnovu nego za isplatu naknada majkama sa troje ili više djece po osnovu Zakona o 
socijalnoj i dječjoj zaštiti.  

    Predsjednik Odbora Zoran Jelić, mišljenja je da će se na sjednici Odbora, na kojoj 
će biti održano kontrolno saslušanje, dobiti kvalitetni odgovori kada su nastali ovi sporovi 
i ko su bili odgovorni u državnim organima gdje su sporovi vođeni. 

    Na sjednici su jednoglasno usvojeni zapisnici sa 118. i 120. sjednice Odbora.   

 
    Sjednica je završena u 12 sati i 15 minuta. 
 

 

Sekretarka  Odbora                                                                    Predsjednik  Odbora                                       
Snežana Kaluđerović                                                                           Zoran Jelić      
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